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ACTA DE REUNIÓ de Comitè de Seguretat i Salut (Sessió Ordinària) 
Sessió  

 

Data: 28 de juny de 2021 

Hora d’inici: 11:08 h. 

Hora de finalització: 13:40 h. 

Lloc: Programari Teams.  

Correspon a la reunió del 2n 

trimestre de 2021 

 

 

 Membres que assisteixen: 

Per la part institucional, 

⎯ Vendrell Roca, Josep – President del CSS 

⎯ André Vázquez, Joan Manuel – Cap del SAS 

⎯ Barragán Leiva, Anna – Adm. de Ciències i Biociències 

⎯ Boldú Bochaca, Josep – Cap Unitat de la DAL. 

⎯ Escriche Martínez, Luís – Docent àmbit Ciències 

⎯ Fernández de Bobadilla, Manel – Dtor de Seguretat i Vig. 

⎯ Guerrero Rebollo, Fernando – Vicegerent de Persones 

⎯ Martínez Flores, Iván – Vicegerent de Recerca  

⎯ Navarro Villanueva, M. Carmen – Docent àmbit CCSS 

 

Secretària del CSS,  

⎯ Peregrina Pedrola, Montserrat – Secretària del CSS.  

⎯ Violeta Labrador, Marta – Secretària administrativa 

 

Delegats i delegades de prevenció, 

⎯ Alós García, Esther – Delegada de Prevenció CEPAS-L 

⎯ Blanco Romero, Asunción – Delegat de Prevenció JPDI-F 

⎯ Martín Pascual, M. Carmen – Delegada de Prevenció JPAS-F 

⎯ Morist Yagüe, Ana María – Delegada de Prevenció CEPAS-L 

⎯ Palomo Peiró, M. Jesús – Delegada de Prevenció JPDI-F 

⎯ Pla Soler, Reyes – Delegada de Prevenció JPDI-F 

⎯ Ramos Campos, David - Delegat de prevenció JPAS-F  

 

Altres persones que assisteixen, 

⎯ Castella Bové, Alícia – Tècnica de l’SP 

⎯ Calero Garnica, Sebastià – Tècnic de Bioseguretat 

⎯ García Puertas, Albert Antonio – Delegat sindical CCOO 

⎯ Gassiot Pintori, Jordi – Delegat sindical CAU 

⎯ Luque Campillos, Carolina – Tècnica de l’SP 

⎯ Márquez Martínez, Merce – Delegada sindical CGT 

⎯ Moric Kinkel, Edin - Metge de l’SPA 

⎯ Mourelle Vázquez, Josep – Cap de Relacions Laborals 

⎯ Pascual Roca, Jordi – Tècnic de l’SP 

⎯ Perallón Sopena, Sergi – Tècnic de l’SP 

⎯ Pino Santiago, Manuel del – Cap de l’SP 

 

S’excusen, 

⎯ Rubí Casals, Maria Gemma – Delegada de Prevenció – CEPDI-L 

 

No assisteixen, 

------- 

Ordre del dia:  

1. Acta de la sessió de 25/03/2021 (es posposa perquè no s’ha fet arribar en temps i forma) 

2. Informe del president doctor Josep Vendrell 

3. Informe d’accidentalitat del 2n trimestre de 2021  

4. Obres en curs durant del 2n trimestre de 2021  

5. Informe sobre el retorn de taules de planificació de mesures correctores (TPMC)  

6. Document presentat per la delegació sindical de CAU 

7. Torn obert de paraules. 

Documentació lliurada 

⎯ Accidentalitat 2n trimestre de 2021 (format electrònic). 

⎯ Relació d’obres en curs 2n trimestre de 2021 (format electrònic). 

⎯ Quadre seguiment de retorn de TPMC (format electrònic) 

⎯ Document presentat per la delegació sindical CAU (format electrònic) 
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Desenvolupament de la sessió 

1. Acta de la sessió de 25/03/2021 (es posposa perquè no s’ha fet 
arribar en temps i forma 
 

El president demana disculpes perquè ha estat impossible presentar-la. 

 
2. Informe del president doctor Vendrell 

 

Presideix la sessió el vicerector d’Organització, doctor Josep Vendrell. Informa 
del nomenament com a vicegerent de Persones de Fernando Guerrero, el 14 
d’abril de 2021.  

 
Temes generals 

En aquests moments manca una representació de persones delegades de 
prevenció del comitè d’empresa del PDI contractat, i en breu en mancaran 
dues, a causa de la baixa ja efectiva de Carmen Pilar Martí i de Gemma Rubí, 

que cessarà a finals d’aquest mes de juny. S’agraeix a ambdues la feina feta 
al llarg del seu període de dedicació. Des de l’Àrea de Prevenció i Assistència 

i des del vicerectorat d’Organització s’han enviat diversos recordatoris al 
comitè d’empresa del PDI laboral per tal de cobrir aquestes places; a banda 
d’això, s’ha fet gestions de caire més personal tot i que sense èxit pel moment 

i hi ha dues vacants de la part social. 
 

La Junta de PDI funcionari i les delegades de prevenció corresponents, han 
expressat la seva inquietud en relació amb l’avaluació de riscos psicosocials i 
el mètode emprat a la UAB per portar-lo a terme. També les delegades de 

prevenció del PAS de la UAB i la pròpia Àrea de Prevenció i Assistència van 
plantejar ja fa mesos abordar aquesta qüestió, amb el compromís de la 

Gerència de tirar endavant actuacions per fer de les avaluacions de riscos 
psicosocials mecanismes reals de prevenció i de millora organitzativa. Cal 
articular una estratègia conjunta, operativa i efectiva per part d’ambdues 

parts que conformem aquest CSS, la institucional i la social. Properament es 
convocaran reunions des de l’Àrea per a revisar les metodologies. 

 

Josep Vendrell informa que, com a president del CSS, va mantenir una reunió 
amb delegades de prevenció del PAS on se li van fer arribar una sèrie de 
suggeriments i demandes. D’aquella reunió, els punts de la qual seria llarg 

de presentar aquí, va sorgir una demanda concreta relativa al manteniment 
de contactes més habituals. 

 

Està previst mantenir reunions amb el vicerector i la cap de l’Àrea entre les 
sessions del CSS, amb la finalitat d’establir una comunicació més fluïda i 
regular.  

 

S’ha detectat alguns buits en els circuits de comunicació i en la normativa del 
procediment en general de la CIRCA que demanden la incorporació d’algunes 

propostes de millora, amb la finalitat de donar compliment a la normativa de 
la UAB pel que fa al document de Política per a la dignitat de les persones. 
En aquest sentit cal recordar-nos col·lectivament que hem de completar els 

protocols de resolució de conflictes entre o dins de col·lectius (ho tenim 
pendent). S’enviarà documentació amb la proposta perquè pugui ser revisada 
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i s’acordi al proper CSS, si és el cas, la proposta d’actualització del circuït de 
la CIRCA. 

 

El president cedeix la paraula a la cap de l’Àrea de Prevenció i Assistència qui 
informa de: 

 

S’ha emès la resolució del rector a la sol·licitud d’activació de la CIRCA 27 en 

el sentit que no es tractava d’un cas d’assetjament laboral.  

 

S’ha activat una CTA per donar compliment a una sol·licitud d’activació del 

Protocol per prevenir i actuar contra l'assetjament sexual i per raó de sexe, 
orientació sexual, identitat o expressió de gènere i la violència masclista. 

 

Arran la denúncia feta per dues persones que treballen al departament 

d’Empresa, s’ha rebut un requeriment de la Inspecció de Treball perquè es 
faci una avaluació de riscos psicosocials. 

 
S’ha donat resposta al requeriment de l’expedient 8/0030618/19 referent  a 
l’obligatorietat de donar formació en prevenció de riscos laborals a una docent 

de Ciències de la Comunicació que va patir un accident laboral.  

 

Les delegades de prevenció que van estar interessades i que no tenien la 

formació en PRL corresponent a nivell bàsic de 50h, estant fent-la (del 3 de 
maig a 28 de juliol) 

 

S’ha participat el PNT de maternitat i està en procés de correcció i signatura. 

La part social fa notar que ha enviat esmenes que no han estat contestades 
per part de l’Àrea de Prevenció i Assistència. 

 

El 22 de juny es van aprovar a la CEiO les resolucions dels Ajuts per a la 
millora de la seguretat als laboratoris i de compra d’EPI:  
 

Ajuts als laboratoris docents, de recerca i manteniment: 
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Ajuts per a EPI: 

 

 
 

 
 

 
 

Per primer cop des de feia 4 anys, el nombre de peticions en diners, ha 

superat amb escreix la dotació. 

 

El passat 6 de maig es va rebre una comunicació des de l’ASLIA amb els 

resultats de les analítiques de metalls que es fan cada any de les fonts 
Canaletes. De les 165 fonts analitzades, d’acord a la normativa, en 14 dels 
casos se sobrepassaven els llindars de concentració de níquel. Es van tancar 

aquestes fonts, es va fer una segona analítica i es va consultar a l’Agència de 
Salut Pública. El dimarts, 11 de maig, es van rebre els resultats i es van tornar 

a donar valors incorrectes, en aquest cas en 11 de les 14 fonts clausurades, 
i que es van mantenir tancades. S’ha fet una tercera analítica, que en aquest 
cas ha incorporat la presa de mostres també de les canonades d’entrada a 

cada font. Els resultats obtinguts entre el 25 i 26 de maig han confirmat els 
valors elevats en 10 de les 11 fonts. S’està en converses amb l’ASLIA i la 

DAiL per analitzar les causes possibles i establir mesures correctores a la 
situació detectada. 

 

Iniciades les revisions de cabines de seguretat biològica i de vitrines de gasos. 

 
Han sortit a concurs públic dues places de tècnic/a de prevenció de riscos, 

una vegada declarat desert el concurs intern; en curs. Pel que fa al procés 
d’anàlisi de la plantilla de l’Àrea de Prevenció i Assistència, està en curs per 

part de la Unitat d’Anàlisi d’Estructures, es preveu que estarà enllestit al 
setembre i la demora no serà un problema perquè hi ha un compromís de 
retroactivitat 2020. 

 

Covid-19:  
 

El president informa que s’està treballant amb un nou pla sectorial 
d’universitats que haurà d’aprovar el PROCICAT. A partir d’aquest pla s’haurà 
d’actualitzar el Pla de Contingència i Protocol d’Organització de la UAB pel 

curs 2021-2022. Es preveu que al setembre podrem tenir un 70% 
d’aforament.  

 
S’ha adaptat la instrucció operativa sobre la docència per afegir-hi la 
recomanació d’efectuar TAR’s en cas de pernoctació de pràctiques i s’ha 

elaborat una instrucció operativa sobre el desenvolupament d’actes de 
graduació i altres acadèmics (atenent les demandes i les urgències de 

nombrosos col·lectius d’estudiants i de deganats). Val a dir que en la presa 
de mostres i l’anàlisi del test d’antígens s’ha d’agrair molt la col·laboració del 
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SAS en programar les preses de mostra amb el mínim temps previ a la sortida 
dels grups de pràctiques i assolint un total de >500 tests. Afortunadament, 

no hi ha tingut retorn de contagis deguts a les pernoctacions. 
 
La UAB preveu seguir les directrius de les autoritats sanitàries en relació a la 

vacunació de la població. En relació amb la campanya de vacunació, les 
gestions de l’equip de govern d’aquesta universitat i els de la resta 

d’universitats catalanes no han reeixit pel que fa a la petició d’incloure el 
personal d’Universitats exposat dins dels grups de risc. Despres de la petició 
de les Delegades de Prevenció es va aconseguir vacunar els treballadors de 

les unitats hospitalàries, una vegada sol·licitat i acordat amb les autoritats 
dels hospitals en què la UAB imparteix docència. La vacunació del personal 

de la Unitat d’Administració del SAS encara està pendent. Relacionat amb el 
tema vacunació, informem que l’equip de govern s’ha ofert al departament 
de Salut per actuar com a centre de vacunació al setembre. 

 
Els dies 7, 8 i 9 d’abril es va fer el cribratge als col·lectius universitaris, 

proposat des del departament de Salut a les universitats del sistema català i 
a la UAB, es van fer als espais habilitats al campus de Bellaterra i de Sabadell. 
Es va fer obert a tota la comunitat universitària i a d’altres institucions que 

treballen als campus i centres adscrits, tot i que l’interès principal era arribar 
a l’estudiantat, col·lectiu, el de la gent jove, que havia participat molt poc en 

els diversos cribratges que s’havien dut a terme en barris i municipis de tot 
Catalunya. A la UAB es van fer gairebé el 50% dels cribratges fets a totes les 
universitats, equivalent a aproximadament 13.000 persones. 

 
Davant l’èxit es va proposar i organitzar un segon cribratge a les instal·lacions 

de la Plaça Cívica, el 5, 6 i 7 de maig. Malauradament, aquesta activitat es 
va veure alterada el segon dia, en coincidir al mateix lloc (Plaça Cívica) amb 

un acte organitzat per col·lectius d’estudiants de la UAB inicialment 
autoritzada per la universitat que van derivar en una actuació musical i una 
macrofesta que no havien estat autoritzades. 

 
La positivitat de PCR va ser del 0,52% al primer cribratge i del 0,93% al 

segon, , mentre que en relació amb la positivitat dels tests serològics el 
resultat global va ser de 4,23%, fent la mitjana ponderada dels dos 
cribratges. 

 
Seguidament Joan Manel André, explica l’evolució de les dades que amb 

freqüència setmanal/ quinzenal s’han anat lliurant a l’equip de govern i a la 
Gerència, així com al grup de treball del CSS per a la COVID-19. I també de: 
 

⎯  Informes d’aptitud sobre vulnerabilitat:  

▪ Numero d’aptes totals: 1.491 
▪ Número d’aptes amb restriccions: 465 

 
⎯ Notificacions COVID-19 a partir del 9 de juliol de 2020 fins el 23 de juny 

de 2021 (*dades del darrer trimestre de 24/03/2021 a 23/06/2021: 

  Contacte  Cas posible COVID+ No COVID Total 

Estudiantes 2059(*556) 168(*27) 972(*221) 94(*18) 3293(*822) 

PAS 192(*31) 30(*3) 80(*14) 22(*2) 324(*50) 

PDI 110(*27) 13(*1) 58(*16) 10(*1) 191(*45) 

Total 2361(*614) 211(*31) 1110 (*251) 126(*21) 3808(*917) 
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La cap de l’Àrea informa que: 

 
Al llarg del trimestre s’han produït algunes aturades d’activitats acadèmiques 
per positius en COVID-19, tot aplicant els protocols establerts per la pròpia 

universitat i en col·laboració i coordinació estreta amb el Servei de Vigilància 
Epidemiològica del Vallès. 

 
S’ha tramitat una nova ampliació del contracte amb EGARSAT pel seguiment 
i la gestió de casos COVID fins al 31 de juliol de 2021, prorrogable en funció 

de l’evolució de les dades epidemiològiques. 

 

Els reconeixements de salut se segueixen desenvolupant amb els canvis 

informats en CSS anteriors (es fan les analítiques de sang, tant sols aquelles 
proves necessàries a criteri mèdic i la visita mèdica telefònica o telemàtica. A 
partir d’aquesta consulta, si es valora necessari fer alguna prova 

complementària o exploració física presencial més, es planificarà amb 
posterioritat. També es programarà si la persona ho desitja la revisió 

ginecològica i la higiene dental). Al setembre està previst reprendre les 
analítiques, que la visita mèdica ja sigui presencial, que es mantinguin els 
electrocardiogrames i les proves de la vista, però les audiometries i les 

espirometries es faran a criteri mèdic, si és el cas. Tot plegat en funció de 
l’evolució de la situació de la pandèmia i les consignes del PROCICAT.  

 
DESPESES COVID-19. 2021 

Actuació € 

Mascaretes 19.565,62 
Guants 2.930,36 
Gels hidroalcohòlics 24.164,55 

Adaptació espais* 1.370,93 
Senyalització COVID 496,10 
Control d’aforament 29.929,13 
Neteja i material higiènic 4.145,40 
Altre material ** 2.711,74 
Ampliació contracte EGARSAT 25.500,00 
TOTAL 110.813,83 

 
*Mampares 
** Papereres, pantalles, termòmetres, bancs, ulleres, gorres, cobrebotes, altres material de protecció... 

 

 

El president obre un torn d’intervencions sobre l’informe presentat. 
 

La part social demana afegir-se a les reunions amb les delegades de 
prevenció del PDI sobre l’avaluació de riscos psicosocials. El president respon 
que a mida que avancin se les convocarà. 

 
La part sindical demana la difusió dels resultats de les analítiques fetes a les 

fonts i sobre el PNT de maternitat. Se li respon que ja s’ha participat a les 
delegades i delegats de prevenció. 
 

3. Informe d’accidentalitat del 2n trimestre de 2021  
 

Jordi Pascual presenta l’accidentalitat en termes estadístics.  
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El procediment dels accidents psicosocials encara està pendent de tancar-se 

amb la Mútua.  
 
Davant la pregunta del funcionament, Jordi Pascual respon que es fa un 

anàlisi de l’accident i es fa una avaluació psicosocial de la persona per intentar 
que no es torni a produir. 

 
4. Obres en curs durant el 2n trimestre de 2021 
Josep Boldú informa de les 37 obres en execució. Vinculades a prevenció n’hi 

ha 7 (3 a accessibilitat, 1 a seguretat i 2 a mesures correctores i 1 d’estalvi i 
eficiència energètica).  

 
5. Informe sobre el retorn de taules de planificació de mesures 

correctores (TPMC) 

Manuel del Pino, cap del Servei de Prevenció, informa de l’estat de la qüestió.  
 

De 2017 i 2018 ja estan totes les taules retornades.  
Del 2019 estem al 97,01%, pel que ja es notificaran a Gerència i al Vicerector 
per al seu coneixement i properament les de 2020, que en falten 5 i estem al 

88,10%.  
 

El 2021 estem al 68,42% de taxa de retorn perquè amb l’efecte de no poder 
presentar-se als ajuts s’ha passat d’un retorn mínim a rebre 43 TPMC en un 
mes.  

 
No hauria d’existir l’efecte coercitiu i s’hauria de respectar el termini d’un mes 

doncs s’inclouen els informes de vigilància de la salut que afecten a persones. 
 

6. Document presentat per la delegació sindical de CAU 
 
La representació sindical CAU demana la votació del document presentat que 

fa referència a la dissolució del grup de treball que va començar al maig de 
2020, proposta a la qual s’afegeix la de la CGT, i que s’estan conculcant drets 

dels delegats sindicals i usurpació de funcions al CSS.  
 
El president li respon que se li ha donat resposta a aquesta petició en dues 

ocasions: a un escrit enviat a l’Àrea de Prevenció el dia 6 de febrer d’enguany 
i a un escrit entrat a registre i dirigit al Rector el dia 16 de març. En ambdues 

ocasions la resposta, a banda d’altres consideracions sobre l’operativitat del 
grup de treball, mantenia que mai la institució ha conculcat els drets 
esmentats i que prova d’això la constitueix la presència del delegat sindical 

al CSS.  
 

El president diu que les votacions les poden demanar els membres i que serà 
sota aquesta condició que es proposaria una votació. Cap membre demana 
sotmetre el document a votació.  

 
Tant el president com la secretària del CSS responen als delegats i les 

delegades sindicals que en les convocatòries i el desenvolupament de les 
sessions dels comitès de seguretat i salut s’actua atenent als requeriments 
legals, tot respectant les funcions i competències de tots els agents que hi 

participen, ja sigui com a membres, ja sigui com a assistents. També es 
comenta positivament l’experiència del grup de treball que ha estat objecte 

de l’anterior discussió. El president està d’acord en que cal actualitzar i revisar 
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algun aspecte formal del reglament del CSS, aspecte que tenia previst 
comentar en el seu informe, i, en haver-ho passat per alt, aprofita aquí per 

comentar-ho. 
 
 

7. Torn obert de paraules 
La part sindical demana que es faci un pla de prevenció de contagis de 

malalties infeccioses de transmissió aèria. El president respon que en funció 
de les instruccions del departament de salut, l’Àrea l’adaptarà. El cap del 
servei de prevenció respon que el PROCICAT ja té un pla i que a la Universitat 

ja s’ha treballat un document previ que està en consonància i que es 
desenvoluparà i integrarà al pla d’Autoprotecció de la UAB. El president 

conclou que s’avançarà en el desenvolupament d’aquest document, i que 
s’agrairà la col·laboració que pugui fer la part social. 
 

La part social demana com s’està treballant en l’acord de la taula 
d’universitats per al tractament de malalties greus. Relacions laborals està 

treballant amb la Unitat de Salut Laboral i abans de marxar a l’estiu pensen 
que estarà enllestit. 
 

Sobre quan estarà el Pla d’autoprotecció general del Campus es respondrà en 
el proper CSS. 

 
Sobre el procediment de conflictes interpersonals PDI-PDI està pendent i el 
de PDI-PAS està iniciat.  

 
És obvi que es triga molt a implantar les mesures psicosocials derivades de 

les avaluacions i que s’haurà d’arribar a acords per agilitar-les. 
 

Acords 
⎯ No s’han pres acords. 

 

S’aixeca la sessió a les 13:40 hores, de la qual, jo, com a secretaria, estenc 
aquesta acta.  

La secretària     Vist i plau 

       El President  
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